
1 
 

 

 

 

Verslag 10 februari 2025 
Locatie: gemeentehuis Zwijndrecht 
 
Aanwezig:  Max van de Pol (voorzitter), Jan van Baren, Erik Bezemer, Nel de Jong,  Jacques Daamen, 
Roos Vigelius, Pauline de Vries (leden); Suzanne Visser (gemeente Zwijndrecht); Alberta van den Dool 
(verslag);  
Afwezig: Jannie Rosman, Lydia Bijnagte, Corina Heijstek, Jeanet Moerings (Zorgbelang Inclusief) 
 

1 Welkom 
De voorzitter heet allen welkom, in het bijzonder de gasten Tycho Jansen (wethouder) en Zita 
Goes (beleidsmedewerker) voor toelichting agendapunt 3. 
De berichten van verhindering worden doorgegeven. 
 
Vaststellen van de agenda  De agenda wordt vastgesteld. De volgorde van behandeling van de 
agenda wordt aangepast aan de aanwezigheid van de gasten. 

2 Verslag en actielijst van de vergadering van 13 januari 2025 (bijlage 2, 2a) 
a. Tekstueel en naar aanleiding van geen opmerkingen. 
 Pg. 1.1, de voorzitter heeft nog geen afspraak met Jannie gemaakt; hij zal met Nel 

langsgaan. 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

b. Actiepunten 
De volgende punten worden verwijderd: 1301.01, 02. 

3 Thema 1: Deltaplan Armoede 2.0 (Zita Goes), bijlage 3 
Ook Tycho Jansen, wethouder, is aanwezig.  
Tycho en Zita geven een toelichting op de ontwikkelingen en de regelgeving die er aan komt. 
De volgende punten komen naar voren: 

- Deltaplan armoede 2019 vastgesteld, uitgewerkt in speerpunten raadsprogramma 
2018-2022. Er is een programma met een aantal lijnen: 

• Armoede: een breed onderwerp (impact, manier van bestrijden, 
voorzieningen, goed netwerk (verenigingen, vrijwilligers) 

• Armoede gaat op generaties over: 1200 kinderen in Zwijndrecht in armoede 
met de kans dat dit doorgaat in een volgende generatie. Belangrijke stap: 
veranderen van deze cyclus, doorbreken door perspectief te bieden (werk, 
betaald werk) 

- Afgelopen jaren bezig met versie 2.0 Deltaplan Armoede: budgetten konden doorgezet 
worden, regelingen SDD bevestigd. Een ruimhartig minimabeleid, en actief beleid om 
inwoners te activeren om te participeren. Dit beleid wordt herijkt (voorbeelden: 
leerwerkbedrijf Zwijndrecht, bedrijfsleven: schulden herkennen op 
werkvloer/trainingen, participeren arbeidsmarkt. Nieuwe rol UWV per 1 januari als 
onderdeel regionaal werkcentrum, naast SDD en uitzendbureau. Hierbij wordt 
opgemerkt dat het goed is dat formele organisaties goed samenwerken om het 
laagdrempelig voor inwoners te maken, en discussie in kader van handhaving te 
voorkomen. 

- Sportverenigingen en doelgroep koppelen. De voorzitter noemt een voorbeeld van het 
opruimen van sportcomplexen. Mogelijk kunnen afspraken gemaakt worden met het 
regionale en lokale werkcentrum, SDD, gemeente, verenigingen etc. voor dergelijke 
projecten. Goede begeleiding kan vanuit het lokale leerwerkbedrijf komen.  
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- Zita gaat verder in op het plan, waarbij input is meegenomen vanuit inwoners, 
collega’s, netwerkpartners. Er bestaat behoefte om het netwerk vaker bij elkaar te 
brengen. Er komt een geldkrant voor de verschillende professionals. 

- Stichting Leergeld: dit is de uitvoerende organisatie voor o.a. de regelingen 
Kinderfonds, 18+fonds. Het is voor veel inwoners onbekend hoe dit in elkaar steekt, 
vaak is de verwachting dat er naast elkaar staande geldstromen zijn die aangevraagd 
kunnen worden. Tycho onderschrijft het belang, dat hier meer overzicht voor komt. 
Pauline vraagt aandacht voor de leeftijdscategorie 18 t/m 21 jaar, die tussen wal en 
schip valt qua regelingen. 

- Extra bijdrage vanuit het rijk, 120k: het is aan de gemeenteraad hoe dit wordt ingezet. 
Er is al besloten, dat er niet wordt getornd aan armoedebestrijding. Er moet een goede 
balans gezocht worden. 

- Jeugd: Tycho noemt een aantal interventies inzake het voorkomen van armoede, zoals 
jongerenspreekuur van Diverz, financieel jongerenwerker, samenwerking met scholen 
en bedrijven, gebruik social media door jongerencoach.  

- Veerkrachtige buurten, kinderen gaan langer naar school waar extra vaardigheden 
worden meegegeven, o.a. financiële opvoeding. De voorzitter pleit voor aandacht voor 
kinderen vanaf groep 6-7, en het betrekken van de gezinnen. Zita wijst op Het Fort, 
waar een experiment loopt. Iets dergelijks zou structureel geïmplementeerd moeten 
worden. Nu levert de gemeente subsidie, en is sprake van financiering vanuit fondsen. 
Er wordt gewezen op cofinanciering via wettelijke organen. En verder het bijeen 
brengen van bedrijfsleven, kerken etc, waar mensen gemakkelijk terecht kunnen. 

- Pauline legt een suggestie voor, om als vrijwilliger in een school bepaalde uren in te 
vullen. Dit idee wordt door de gemeente meegenomen. 

- Vanuit Hendrik-Ido-Ambacht zitten veel leerlingen in Zwijndrecht op school, terwijl er 
niet echt een bijdrage is op dit gebied. Wel op het gebied van participatieplekken etc. 

- Sport: Erik wijst op de ledenadministratie, achterstand van contributie kan duiden op 
armoede; goed om verenigingen te informeren; dit wordt meegenomen door de 
gemeente. 

- Tweedehands sportspullen: het is een idee om als verenigingen twee keer per jaar alle 
achtergebleven spullen te verzamelen, en beschikbaar te stellen. 

Er wordt afgesproken dat de IAR een advies zal opstellen, wat binnen 14 dagen verschijnt. 

4 Punten vanuit de gemeente (Suzanne) 
Op dit moment geen bijzonderheden. 

5 Thema 2: Jaarverslag 2024 en financiële verantwoording 2024   Bijlage 5 
Kascommissie afspraken maken 
Het Jaarverslag 2024 wordt goedgekeurd en vastgesteld. 
Het onderdeel financiële verantwoording 2024: Jacques stelt het financiële onderdeel van het 
jaarverslag op, en twee leden (Pauline en Jan) zullen de kascontrolecommissie vormen. 
Dit wordt vervolgd. 

6 Voortgang Inwonersadviesraad Zwijndrecht:  
• Stand van zaken Stichting Inwonersadviesraad: Max en Jacques 
Suzanne heeft een afspraak gemaakt met Jeanet en Max. Jacques kan niet aanwezig zijn.  
De uitkomsten van het gesprek worden later gedeeld met de IAR. 
• Vacatures? 
Geen opmerkingen. 

7 Speerpunten, stand van zaken. Welke zaken spelen er? 
a. Armoede: Pauline   

Geen bijzonderheden. 
b. Jeugdhulp: Pauline, Max  

Zie ook agendapunt 3. 
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Pauline benadrukt nogmaals de leeftijdscategorie 18 – 21 jaar, met het oog op mogelijkheden 
bij sporten. Als deze jongeren stoppen met sport, raken ze ook uit het zicht. 
Het onderwerp 18-jarigen is breed: er verandert veel voor deze doelgroep. Er wordt 
afgesproken dit in de planning op te nemen, en eventueel iemand van het Wijkteam of 
jongerenwerk uit te nodigen. 

c. Senioren (raad): Nel   
De volgende vergadering is over drie weken. 
Jacques heeft nu officieel afscheid genomen van de Seniorenraad. 

d. Regionale Adviesraad: Max  
In de vorige vergadering is gesproken met de interim directeur van de SDD over de situatie die 
speelt. Het onderzoek loopt. Vanuit de gemeente Zwijndrecht zijn er geen signalen, vanwege 
disfunctioneren van de SDD. 
De regio wordt iedere maand op de hoogte gehouden van de stand van zaken. Vooral in 
Dordrecht en Sliedrecht zijn er vragen vanuit de gemeenteraad. 

e. VN-verdrag/inclusie-agenda: Corina  
Suzanne meldt dat er meedenkmomenten zijn gepland inzake de lokale inclusieagenda op 13 
februari. Op 18 februari a.s. is geeft Suzanne een presentatie aan de gemeenteraad over de 
lokale inclusieagenda, waarbij zij Corina heeft uitgenodigd als vertegenwoordiger van de IAR. 
Corina zal ervaringen delen. Voor de zomer moet de lokale inclusieagenda gereed zijn, waarna 
na de zomer goedkeuring door de raad plaats zal vinden. 

f. Sport: Erik   
Op 19 februari is er overleg van het Sportplatform, een inspiratiesessie over gezond 
sportbestuur. Daarnaast lopen er nog wat zaken: sporthelden op school, 
zonnebranddispensers op sportcomplexen, betrokkenheid bevrijdingsloop op 4 en 5 mei, 
nadenken over inspiratiesessie inzake financiering en subsidiemogelijkheden. 
Als laatste wijst Erik op wandpanelen die geplaatst zijn. 

g. Woon Advies Commissie: Corina/Lydia  
Geen bijzonderheden. 

8 Mededelingen en Rondvraag 

• Schema artikelen voor de Brug (bijlage 8) 
De voorzitter stuurt zijn artikel naar Jeanet en Suzanne in cc. 
De volgende maand is Pauline aan de beurt. 

• Jan is bij een bijeenkomst over Zorgzame Buurten geweest. Kunnen we daar iets mee 
vanuit IAR-Z?                                 

Jan geeft een mondelinge toelichting (zie ook bijlagen). Mogelijk is het interessant voor onze 
regio. De voorzitter wijst op het feit, dat Austerlitz een klein dorp is, het zou voor Heerjansdam 
bv. kunnen werken. Dit punt wordt op de actielijst geplaatst. 
Rondvraag: 

- Jacques is niet aanwezig bij de volgende vergadering. 

9 Volgende vergadering 10 maart:  
- Vaststellen jaarverslag en financiële verantwoording 
Zie agendapunt 5. 
Thema: 

1. Voorgenomen bezuinigingen Sociaal Domein, wie nodigt wie uit?    
Blijft nog staan. 
 
Dementie (reizend Theehuis) kan 10 maart niet! Doorschuiven naar andere keer. 
 
De voorzitter sluit de vergadering ca. 21:15 uur. 

    


